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Het Bulletin van interpellaties en mondelinge vragen 
bevat de integrale tekst van de redevoeringen in de 
oorspronkelijke taal. Deze tekst werd goedgekeurd door 
de sprekers. De vertaling - cursief gedrukt - verschijnt 
onder de verantwoordelijkheid van de dienst 
verslaggeving. Van lange uiteenzettingen is de vertaling 
een samenvatting. 

 

 
Le Bulletin des interpellations et questions orales 
contient le texte intégral des discours dans la langue 
originale. Ce texte a été approuvé par les orateurs. Les 
traductions - imprimées en italique - sont publiées sous la 
responsabilité du service des comptes rendus. Pour les 
interventions longues, la traduction est un résumé. 
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Voorzitterschap van mevrouw Danielle Caron,voorzitter  
Présidence de Mme Danielle Caron, présidente. 

 
 

 
 

MONDELINGE VRAAG 
 
 
 

 
 

QUESTION ORALE 

Mevrouw de voorzitter.- Aan de orde is de 
mondelinge vraag van mevrouw Dejonghe. 
 
 
 
MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

CARLA DEJONGHE 
 
 AAN MEVROUW FRANÇOISE DUPUIS, 

STAATSSECRETARIS VAN HET 
BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST, 
BEVOEGD VOOR HUISVESTING EN 
STEDENBOUW,  

 
betreffende "de renovatie ten gevolge van het 
opleggen van de Huisvestingscode". 

 
 
 
Mevrouw de voorzitter.- Mevrouw Dejonghe 
heeft het woord. 
 

Mme la présidente.- L'ordre du jour appelle la 
question orale de Mme Dejonghe. 
 
 
 
QUESTION ORALE DE MME CARLA 

DEJONGHE 
 
 À MME FRANÇOISE DUPUIS, 

SECRÉTAIRE D'ÉTAT A LA RÉGION DE 
BRUXELLES-CAPITALE, CHARGÉE 
DU LOGEMENT ET DE L'URBANISME, 

 
 

concernant "la rénovation suite à l'application 
du code du logement". 

 
 
 
Mme la présidente.- La parole est à Mme 
Dejonghe. 
 
 
 

Mevrouw Carla Dejonghe.- Het Brussels 
Hoofdstedelijk Parlement stelde op 17 juli 2003 
een Huisvestingscode op die vanaf 1 juli 2004 in 
werking is getreden. Overeenkomstig die 
Huisvestingscode moet elke eigenaar van een 
woning erop toezien dat de woning die hij 
verhuurt, voldoet aan de kwaliteitsnormen. 
 
Vroeger bleek al dat de sociale 
huisvestingsmaatschappijen zelf niet voldeden aan 
hun eigen normen. Daarom werd in 2003 een 
renovatieplan voorgesteld ten belope van 
224 miljoen euro voor een periode van vier jaar. 
Vorig jaar kwam er een tweede renovatieplan voor 
82 miljoen euro, gespreid over vier jaar. 
 
Op basis van een studie uit 2000 raamt de sector 

Mme Carla Dejonghe (en néerlandais).- Le 
parlement de la Région de Bruxelles-Capitale a 
édicté le 17 juillet 2003 un code du logement qui 
est entré en application le 1er juillet 2004. D'après 
ce code, chaque propriétaire d'un logement doit 
veiller à ce que celui-ci satisfasse aux normes de 
qualité. 
 
Les sociétés de logement sociaux ne satisfaisant 
pas à leurs propres normes, un plan de rénovation 
d'un montant de 224 millions, répartis sur une 
période de quatre ans, avait été présenté à 
l'époque. Un second plan de rénovation de 
82 millions d'euros à répartir sur quatre ans a été 
voté l'an dernier. 
 
Une étude datant de 2000 a chiffré la rénovation 
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de behoefte aan renovatie op 448 miljoen euro 
voor de 38.000 woningen van de openbare 
vastgoedmaatschappijen (OVM's). Het gewest 
maakt middelen vrij voor renovaties, maar die 
renovaties gebeuren niet of onvoldoende snel. De 
Brusselse Gewestelijke Huisvestingsmaatschappij 
(BGHM) loopt vertraging op bij de uitkering van 
de renovatiebedragen, voornamelijk door het 
werkvolume. Die vertraging ligt ook niet aan de 
uitkering van de renovatiebedragen zelf. De 
BGHM beschikt immers over een spaarpot van 
70 miljoen euro. De vertraging zou het gevolg zijn 
van de administratieve procedures bij de OVM's. 
Intussen wordt gevreesd dat die renovaties op de 
lange baan worden geschoven ten voordele van 
5.000 nieuwe woningen. We moeten er zorg voor 
dragen dat die renovatie doorgaat. Er mag geen 
prioriteit verleend worden aan nieuwbouw zolang 
het patrimonium nog niet op niveau is. 
 
Moeten er in de Huisvestingscode geen termijnen 
voor aanpassing worden vastgesteld, zowel voor 
privé-woningen als voor woningen van de OVM's, 
eventueel in de vorm van een traject van vijf jaar? 
De BGHM is de eerste belanghebbende bij de 
invoering van een traject binnen de 
Huisvestingscode. Als we hier bovendien een soort 
kwaliteitslabel aan koppelen, zouden we tot zeer 
bevredigende resultaten kunnen komen. 
 
Op die manier kan de Huisvestingscode als een 
soort klachtendienst fungeren. Als een huis niet 
voldoet, wordt dit vastgesteld door de inspectie. 
De eigenaar moet zich dan in overeenstemming 
brengen met de eisen van de Huisvestingscode. Bij 
een nieuwe inspectie kent de inspectie een label 
toe.  
 
De voordelen hiervan zijn de volgende: 

- er is de mogelijkheid tot uitbouw van een 
databank om de impact van de Huisvestingscode 
op de kwaliteit van de woningen meetbaar te 
maken; 

- er kan op deze manier ook een 
evaluatiemechanisme worden ingevoerd. De 
eigenaar kan de evaluatie ook zelf aanvragen; 

 
- via steekproeven kan de evaluatie ook vanuit het 
gewest worden uitgevoerd. 

 
Daarom wil ik graag de volgende vragen stellen. 

des 38.000 logements des Sociétés Immobilières de 
Service Public (SISP) à 448 millions d'euros. La 
Région libère des moyens pour des rénovations qui 
ne se font pas ou pas assez rapidement. La Société 
du Logement de la Région de Bruxelles-Capitale 
(SLRB) accentue les retards, qui ne sont pas liés 
au paiement même -  puisque elle dispose d'une 
caisse de réserve de 70 millions d'euros - mais aux 
procédures administratives des SISP. 
 
Nous devons veiller à ce que ces rénovations ne 
soient pas reportées indéfiniment au profit de 
5.000 nouveaux logements.  
 
Ne devrait-on pas fixer dans le code du logement 
des délais d'adaptation pour les habitations 
privées comme pour les logements des SISP, 
éventuellement sous forme d'un parcours de cinq 
ans, auquel nous joindrions une sorte de label de 
qualité ? 
 
Le code du logement pourrait ainsi faire fonction 
de service des plaintes. L'inspection confirmerait 
le caractère inhabitable du logement, le 
propriétaire devrait se mettre en accord avec les 
exigences du code et une nouvelle inspection 
accorderait un brevet. 
 
Les avantages seraient les suivants : 
 
- possibilité de constituer une banque de données 

pour mesurer l'impact du code du logement sur 
la qualité des logements ; 

 
- instauration d'un mécanisme d'évaluation auquel 

le propriétaire lui-même pourrait recourir ; 
 
- possibilité pour la Région d'effectuer l'évaluation 

via des enquêtes. 
 
Que pensez-vous de l'introduction de délais dans 
le code du logement, éventuellement assortie d'un 
label de qualité, qui pourrait constituer une partie 
de la solution pour réaliser les objectifs dans les 
temps, aussi bien pour la rénovation que pour de 
nouvelles constructions ? 
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Wat zijn de prioriteiten inzake sociale huisvesting? 
Is het mogelijk renovatie en nieuwbouw te 
combineren gezien de werkdruk van de BGHM? 
 
Kan het invoeren van termijnen binnen de 
Huisvestingscode een deel van de oplossing zijn 
om de doelstellingen tijdig te realiseren, zowel 
voor renovatie als voor nieuwbouw? 
Wat denkt de staatssecretaris van het idee van 
renovatietermijnen binnen de Huisvestingscode, 
eventueel gekoppeld aan een kwaliteitsmerk? 
 
Mevrouw de voorzitter.- Mevrouw Dupuis heeft 
het woord. 
 
Mevrouw Françoise Dupuis, staatssecretaris.- 
Ik moet toegeven dat ik enigszins verrast ben door 
de vrees van het raadslid, als zouden de 
programma's voor het sociale huisvestingsbestand 
op de lange baan worden geschoven.  
 
Het regeerakkoord voorziet uitdrukkelijk in de 
voortzetting van deze programma's en ik ben 
natuurlijk vastbesloten mij hieraan te houden, net 
zoals ik vastbesloten ben de verbintenissen na te 
komen betreffende de uitvoering van het 
huisvestingsplan. Dat zijn uiteraard twee 
verschillende dossiers. 
 
Het mag duidelijk zijn dat het op zich nemen van 
al deze projecten een immense uitdaging vormt. 
Deze uitdaging weerspiegelt echter de 
verwachtingen en de behoeften van de Brusselse 
bevolking inzake huisvesting en daarom reken ik 
er vast op haar tot een goed einde te brengen.  
 
De kredieten - bijna 200 miljoen euro - voor de 
uitvoering van het vierjarenplan 2000-2004 zijn 
reeds beschikbaar gemaakt voor de BGHM. De 80 
miljoen euro die bij de ALESH-operatie zijn 
vrijgemaakt, zijn reeds toegewezen aan de 
uitvoering van het vierjarenplan "bis", waarbij 50 
miljoen bestemd wordt om het sociaal 
patrimonium in overeenstemming te brengen met 
de Huisvestingscode en 30 miljoen om projecten 
voor de bouw van nieuwe woningen op te starten. 
Ik vind dat dit alles erg snel is gegaan. 
 
Deze cijfers hebben betrekking op een totaal van 
14.000 woningen in het kader van het 
vierjarenplan en meer dan 5.000 woningen voor 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mme la présidente.- La parole est à Mme Dupuis. 
 
 
Mme Françoise Dupuis, secrétaire d'Etat (en 
néerlandais).- L'accord de gouvernement prévoit 
expressément la poursuite des programmes de 
logements sociaux. Je suis déterminée à y veiller, 
ainsi qu'à respecter les engagements concernant 
l'exécution du Plan logement. Tous ces projets 
constituent un défi majeur qui reflète les attentes et 
les besoins de la population bruxelloise.  
 
Les crédits accordés pour l'exécution du plan 
quadriennal 2000-2004 sont déjà mis à la 
disposition de la SLRB. Les 80 millions d'euros 
libérés dans le cadre de l'opération FADELS ont 
été affectés à l'exécution du plan quadriennal 
"bis", dont 50 millions pour la mise en conformité 
du patrimoine social au code du Logement et 30 
millions pour le lancement de projets de 
construction de nouveaux logements. Ces chiffres 
concernent 14.000 logements dans le cadre du 
plan quadriennal et plus de 5.000 pour le plan 
quadriennal "bis".  
 
Le 24 février, le gouvernement a défini le plan 
Logement. Une somme de 180 millions d'euros est 
déjà inscrite au budget. De plus, je travaille en 
étroite collaboration avec la SLRB. Ces moyens 
spécifiques sont libérés pour renforcer les divers 
services et pour améliorer l'exécution des projets 
de rénovation et de construction dans le secteur du 
logement social.  
 
Sous mon impulsion, et en vertu des modalités à 
définir par l'ORBEM et les sociétés, 500.000 euros 
sont destinés à accélérer l'exécution des 
programmes de rénovation. En outre, un montant 
supplémentaire de 200.000 euros doit permettre à 
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het vierjarenplan "bis". 
 
Het Huisvestingsplan, van zijn kant, is op 24 
februari door de regering vastgelegd en er is reeds 
een bedrag van 180 miljoen in de begroting 
opgenomen. Ik heb een nauwe samenwerking met 
de BGHM en het dient gezegd dat er zware 
inspanningen van haar verwacht worden bij de 
verwezenlijking van de regeringsdoelstellingen.  
Ik wil daarom van de gelegenheid die u mij 
schenkt gebruik maken om het voltallige personeel 
van de BGHM te bedanken voor het 
voortreffelijke werk dat zij leveren, al geleverd 
hebben en nog zullen leveren. Ik wil u eraan 
herinneren dat vanaf dit jaar specifieke middelen, 
die reeds in de begroting zijn opgenomen en 
goedgekeurd, worden vrijgemaakt om de diverse 
diensten te versterken en de uitvoering van 
renovatie- en nieuwbouwprojecten in de sociale 
huisvestingssector te verbeteren.  
 
Zo is er onder mijn impuls en volgens modaliteiten 
die de BGDA samen met de maatschappijen nader 
moet bepalen, 500.000 euro beschikbaar gemaakt 
om de uitvoering van programma's voor de 
renovatie te versnellen.  
 
Bovendien moet een bijkomend bedrag van 
200.000 euro de BGHM in staat stellen de 
buitengewone lasten te helpen dragen die de 
uitvoering van het Huisvestingsplan meebrengt. 
 
Er gaat dus 500.000 euro naar renovatie en nog 
200.000 euro naar het Huisvestingsplan, dus om 
architecten, ingenieurs en bijkomend personeel te 
vinden. Ook hier zal de Raad van Bestuur van de 
BGHM moeten uitmaken op welke wijze de 
middelen het best kunnen worden aangewend. 
Het gaat er dus om de uitvoering van de 
programma's te versnellen en te verbeteren. Dit 
houdt echter niet in dat men procedures die, 
volgens mij, garanties bieden voor het goed 
gebruik van de kredieten en de naleving van de 
wetgeving betreffende het gunnen van openbare 
opdrachten, mag verwarren met administratieve 
traagheid. Wettelijk gezien kan de termijn niet 
worden ingekort. Dat zou ook geen goed idee zijn, 
denk ik. Maar het moet wel snel gaan, in het kader 
van de bestaande procedures. 
Wat uw vraag in verband met het opleggen van de 
Huisvestingscode betreft, wil ik erop wijzen dat 

la SLRB de supporter les charges extraordinaires 
inhérentes à l'exécution du plan Logement.  
 
500.000 euros iront à la rénovation et 200.000 
autres au Plan Logement, pour trouver des 
architectes, des ingénieurs et du personnel 
supplémentaire. Le Conseil d'administration de la 
SDRB devra décider de la meilleure affectation 
possible de ces moyens.  
 
Il s'agit d'accélérer et d'améliorer l'exécution de 
ces programmes. Ceci ne signifie pas qu'il faille 
considérer comme des 'lenteurs administratives' 
des procédures qui garantissent le bon usage des 
crédits et le respect de la législation relative à 
l'octroi des marchés publics. Le délai ne peut être 
légalement raccourci et pourtant, il faut que cela 
aille vite, dans le cadre des procédures en vigueur.  
Le code est un instrument pour améliorer la 
qualité du parc locatif et la qualité de vie de nos 
concitoyens. J'accorde une totale confiance au 
service régional de l'inspection - qui doit être le 
seul interlocuteur en la matière - pour le faire 
respecter.  
 
Si l'on accordait un label de qualité d'une validité 
de cinq ans aux propriétaires d'une habitation 
satisfaisant aux normes, on risque de courir le 
danger que ceux-ci n'augmentent leur loyer. Les 
Bruxellois auraient encore plus de difficultés à 
trouver un logement habitable. Un propriétaire 
peut déjà, à l'heure actuelle, demander un 
certificat de conformité pour son logement.  
 
Je ne vois pas l'utilité de différer l'entrée en 
vigueur du code du logement, ce qui ne ferait que 
retarder la mise en conformité du parc locatif. 
Nous améliorerons et simplifierons sans doute 
quelques normes ces prochains mois, si cela 
s'avère nécessaire.  
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deze Code , zoals u zei, een instrument is om de 
kwaliteit van het huurpark en dus ook de 
levenskwaliteit van onze medeburgers te 
verbeteren. Voor het opleggen ervan heb ik het 
volste vertrouwen in het werk dat wordt verricht 
door de gewestelijke inspectiedienst, die in mijn 
ogen de enige gesprekspartner in deze materie is 
en dat ook moet blijven. 
 
De zin van uw voorstel betreffende een 
kwaliteitslabel ontgaat mij eigenlijk. Dat 
kwaliteitslabel zou gedurende een 
overgangsperiode van vijf jaar worden toegekend 
aan de eigenaars van een woning die aan de 
normen voldoet. Mijns inziens bestaat daarbij het 
gevaar dat een dergelijke maatregel er in essentie 
op neerkomt dat bepaalde eigenaars de toekenning 
van het label zouden aangrijpen om een hogere 
huurprijs te rechtvaardigen. Dat is altijd een reëel 
gevaar. Niet iedereen zou dat doen, maar het kan 
wel gebeuren. Dit zou enkel tot gevolg hebben dat 
de Brusselaars het nog moeilijker krijgen een 
degelijke huisvesting te vinden. Een eigenaar kan 
nu al op vrijwillige basis vragen dat een 
conformiteitsbewijs wordt afgeleverd voor zijn 
woning. De eigenaars die het goed willen doen, 
moeten dus alleen maar een conformiteitsbewijs 
vragen. 
 
Om af te ronden moet ik toegeven dat ik niet goed 
inzie welk nut het kan hebben de inwerkingtreding 
van de Huisvestingscode uit te stellen. We zullen 
misschien nog een paar normen verbeteren en 
vereenvoudigen. Ik weet nog niet wanneer dat zal 
gebeuren, maar dat zal binnen enkele maanden 
zijn, als het nodig is. Ik zal de Code echter niet 
uitstellen. Het valt te vrezen dat dit er enkel toe 
zou leiden dat de aanpassing van het huurpark aan 
de normen van de Huisvestingscode vertraging zou 
oplopen. Belgen zijn Belgen en de procedures zijn 
zwaar. Dus moeten wij ook hard werken om de 
kwaliteit van de woningen te verzekeren. 
C2005-03-08LOGHUIS - 00:39:21.000 .. 
00:39:55.461 
Mevrouw de voorzitter.- Mevrouw Dejonghe 
heeft het woord. 
 
Mevrouw Carla Dejonghe.- Ik dank de minister 
voor haar zeer volledig antwoord. Wat het 
kwaliteitslabel betreft, kan ik u volgen. Daar 
schuilt inderdaad een gevaar in. Ik merk wel dat u 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mme la présidente.- La parole est à Mme 
Dejonghe. 
 
Mme Carla Dejonghe (en néerlandais).- Je 
rejoins les propos de Mme la secrétaire d'Etat 
concernant le label de qualité. Il y a un danger. Je 
constate que vous vous battez pour ce projet et 
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uw schouders eronder hebt gezet, dus ik hoop dat 
het snel zal vooruitgaan. 
 
 

j'espère que nous pourrons constater une évolution 
rapide.  
 

- Het incident is gesloten. 
 

- L'incident est clos.  
 
 

_____ _____ 
 


